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SLOVO STAROSTY

Město Morkovice-Slížany

Milí spoluobčané,
několik teplých jarních dnů nás potěšilo, ale 

jejich rychlý odchod naopak překvapil a  způ-
sobil návrat do kabátů. Staří hospodáři by nám 
možná připomněli známé české přísloví „Stude-
ný máj – v stodole ráj.“ Podle této lidové moud-
rosti přináší chladný květen úrodný rok. Letos 
byl máj skutečně chladnější než v předchozích 
letech, a ačkoli jarní dny postrádaly obvyklé tep-
lo, doufejme, že při dostatku vláhy 
bude příroda prospívat a  dočkáme 
se bohaté úrody. Přechod jara do 
léta je letos pomalejší, ale věřím, že 
si společně brzy užijeme více sluneč-
ných dnů a letních radostí.

Vedle proměn počasí se město 
aktivně připravuje na realizaci důle-
žité investiční akce, která se dotkne 
nás všech. V  srpnu zahájíme stavbu 
nového chodníku na ulici 1. máje – 
projekt nese název „Chodník 1. máje, 
Morkovice-Slížany“. Jeho cílem je 
zvýšit bezpečnost chodců a  zlepšit 
pěší dostupnost v této lokalitě.

Město na projekt získalo dotaci 
od Státního fondu dopravní infra-
struktury (SFDI) ve výši 3 140 000 
Kč, přičemž celková cena stavby dle 
výsledku veřejné soutěže činí 4 711 
000 Kč. Realizaci zajistí fi rma GALVA 
TRANS, s. r. o. Držovice. Dle projek-
tové dokumentace půjde o novou vý-
stavbu chodníku, která bude začínat 
na křižovatce před obchodem potra-
vin. Povede podél levé strany silnice, 
a to ve směru od Morkovic po křižo-
vatku na Litenčice, kde bude navazo-
vat na již opravený chodník.  V tomto 
úseku dojde i k zúžení hlavní silnice. 

Dále bude provedena rekonstrukce levostranného 
chodníku od bytovek na ulici 1. máje až po posled-
ní rodinný dům, kde bude místo pro přecházení 
na druhou stranu. Od tohoto místa bude pokra-
čovat nová výstavba chodníku před rodinnými 
domy po pravé straně silnice směrem na Litenčice 
až po polní cestu vedoucí za těmito domy.  

Tento projekt navazuje na stávající pěší ko-
munikace a  je důležitým krokem ke zlepšení 

bezpečnosti a  komfortu pěší dopravy v  našem 
městě. Práce by měly být dokončeny do konce 
října.

Děkuji vám za trpělivost během realizace 
stavby a přeji klidné a pohodové dny na přelo-
mu jara a léta.

S úctou
Mgr. Pavel Horák

starosta města Morkovice-Slížany
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Den matek v mateřské škole

Návštěva včelaře Radka Holuba – sladké dopoledne s třídou Notiček 

ZŠ Morkovice 
Odpoledne otevřených dveří pro budoucí prvňáčky a jejich rodiče

Druhou květnovou neděli slavíme Den 
matek a my jsme se k této příležitosti rozhodli 
připravit maminkám ve školce něco speciál-
ního. Každá třída pojala oslavu trochu jinak, 
ale všechny měly jedno společné - poděkování 
maminkám za jejich každodenní péči a lásku.

Třída Berušek si pro maminky připravila 
piknik na zahradě mateřské školy s  bohatým 
občerstvením, kde si maminky společně s dět-
mi mohly užít chvíli pohody.

Třída Sluníček nacvičila písničky, básničky 
i  pohybová vystoupení, které spojila v  jedno 
milé vystoupení. Maminky byly obdarovány 
květinou a přáníčkem vyrobeným dětmi.

Třída Pastelek proměnila svou třídu ve vo-
ňavé květinářství. Děti se staly malými fl oristy,  

kteří připravili pro maminky květinové dárky. 
Ve třídě bylo plno barev a vůní.

Třída Notiček - naši nejstarší předškoláci, 
si letos otevřeli kavárnu. Maminky byly ob-
slouženy svými dětmi, které jim nabídly kávu, 
čaj a sladký dortík, který samy upekly. Nechy-

bělo ani malé představení zakončené předá-
ním přáníček pro maminky.

Děkujeme všem maminkám, které si na 
nás udělaly čas a přišly oslavit svůj den společ-
ně s námi.

Vytvořila: Veronika Dohnalíková

Dne 26.5. 2025 jsme s dětmi ze třídy Notiček 
navštívili včelaře Radka Holuba v  Morkovicích, 
který nás přivítal na své zahradě. Celé dopoledne 
jsme strávili mezi včelstvy a nahlédli jsme do fas-
cinujícího světa pilných dělnic, trubců i samotné 
včelí matky (královny).

Pan Holub je dědeček našeho Káji, a tak byla 
tato návštěva krásnou ukázkou spolupráce s ro-
dinnými příslušníky – a my si toho velmi vážíme.

Děti si mohly prohlédnout včelí úly, naučily 
se poznávat jednotlivé části úlu, a dokonce jsme 
se společně pokusili najít včelí matku. Dozvěděli 
jsme se, co je to plodiště, medník, nebo jak vče-
ly komunikují pomocí tzv. včelího tance. Zjistili 

jsme, že včely jsou nejen pracovitá, ale i velmi dů-
myslná stvoření.

Na závěr jsme si prohlédli zařízení na získá-
vání medu – děti mohly vidět medomet a  celý 
proces výroby medu. A to nejlepší? Samozřejmě 
ochutnávka! Vůně a chuť čerstvého medu všech-
ny nadchla – a kdo chtěl, mohl si i přivonět k vos-
kovým plástvím.

Celá návštěva byla nesmírně přínosná a děti 
se zapojily s nadšením.

Touto cestou bychom chtěli ještě jednou sr-
dečně poděkovat panu Holubovi, dědečkovi od 
Káji, za čas, ochotu a krásně připravený program. 
Moc si toho vážíme!

Ve středu 5. března jsme v prostorách naší školy přivítali 17 budou-
cích prvňáčků, kteří se spolu se svými maminkami a tatínky přišli podí-
vat do míst, kde se budou od září učit a kde budou zažívat dobrodružství 
plná poznání. Naši deváťáci jim byli skvělými průvodci a zavedli je nejen 

do tříd k paním učitelkám, ale ukázali jim i tělocvičnu, jídelnu a družin-
ku. Děkujeme paním učitelkám za přípravu zajímavých aktivit a našim 
deváťákům za profesionální průvodcovské služby. 

Mgr. Radek Strnadel
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1. ročník Anglické olympiády pro žáky 3. - 5. ročníku

Knihovna Morkovice

Lyžařský výcvikový kurz Kyčerka 2025

Ve středu 19. února proběhl na naší škole 
historicky 1. ročník Anglické olympiády pro 
žáky 3. - 5. ročníků. Zájem byl velký, celkem se 
akce zúčastnilo dvacet dva žáků. Každý soutě-
žící před tříčlennou porotou složenou z vyu-

čujících anglického jazyka odprezentoval kus 
svého umu. Menší žáci zpívali nebo hráli kra-
tičké představení. Ti starší mluvili o sobě, svých 
zájmech a rodině. Někteří z nich předvedli jako 
bonus písničku nebo rytmickou říkanku. Všem 

účastníkům patří velká pochvala za odvahu a 
schopnost předvést, co se v angličtině naučili.

Angličtině zdar!
za kolektiv poroty

Mgr. et Mgr. A. Oppitzová

Děti ze 3.A a 3.B naší školy navštívily míst-
ní knihovnu, kde jsme měli domluvenou bese-
du na téma Ilustrátoři. Cílem naší návštěvy bylo 
seznámit děti se zajímavými knihami, podpořit 
čtenářství a zájem o literaturu a dozvědět se 
něco o tom, kdo je ilustrátor či ilustrátorka. 
Žáci se aktivně zapojili do daných činností, a 
to jak samostatně, tak i ve skupinkách. Součástí 
návštěvy byl také krátký kvíz, ve kterém si žáci 
mohli ověřit své nově získané znalosti. Děku-
jeme paním knihovnicím za pěkně připravený 
program a budeme se brzy těšit na další setkání 
při besedě.

p. uč. Kristýna Valouchová, DiS.

Na začátku března se žáci 7. a 8. 
ročníků zúčastnili lyžařského výcvi-
kového kurzu ve Velkých Karlovicích 
ve SKI areálu Kyčerka. Podmínky na 
lyžování díky slunečnému počasí po 
celý týden byly ideální. Z hojného 
počtu 50 žáků se utvořilo 5 družstev, 
kdy tři skupiny byly úplní nelyžaři. I 
přes nespočet pádů a díky tréninku se 
tito začátečníci naučili základům jíz-
dy na sjezdových lyžích. Tímto bych 
je chtěla moc pochválit za vytrvalost 
a trpělivost při získávání nových do-
vedností. Ostatní dvě družstva lyžařů 
dále zdokonalovala svůj lyžařský um 
na větších sjezdovkách. Lyžařský vý-
cvik probíhal dopoledne i odpoledne. 
Třetí den kurzu byl odpoledne naplá-
novaný odpočinek od lyžování a žáci 
si mohli vybrat, zda navštíví nedaleký 
Vodní svět nebo si zvolí procházku po 
okolí. Po celý pobyt probíhalo bodo-
vání pokojů, večerní programy tříd, 
kdy bylo cílem stmelování kolektivu. 
Na závěr všichni žáci dostali medaili 
za úspěšné zvládnutí lyžařského kur-
zu.

Mgr. Martina Chybová
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McDonald´s Cup 2024/25

Šikula Cup 2024/25 – opět skáčeme přes švihadlo

I v tomto školním roce se dvě mužstva složená z žáků 1. stupně naší školy 
zúčastnila již tradičního turnaje ve fotbale McDonald´s Cup. V okrskových 
kolech obě mužstva skončila na 3. místě a postoupila do okresních kol. V 
tomto kole žáci 1. – 3. tříd už tolik úspěšní nebyli a skončili na 6. místě. Žá-
kům 4. – 5. tříd se dařilo více a skončili těsně za vítězi na 2. místě. Chtěla bych 
tímto všem zúčastněným žákům i žákyním poděkovat za vzornou reprezen-
taci školy. Velký dík patří také trenérům panu Borisi Kroutilíkovi a panu Ra-
dimu Vinklárkovi, dále p. asistentce Renatě Morongové a všem rodičům či 

prarodičům, kteří se podíleli na dopravě a podporovali naše malé sportovce.
Soupisky našich mužstev: Lasovský Tomáš, Kroutilík Tobiáš, Morongo-

vá Nikol, Juřenová Isabela, Tyl Matěj, Šipoš Samuel, Handl Martin, Bazalka 
Vojtěch,

Pospěchová Kristýna, Fojtík Daniel. Štěpánek Teodor, Babák Adam, Fol-
týn Jakub, Nguyen Gia Huy (Tom), Morong David, Tesař Daniel, Lasovský 
Petr, Vinklárek Jan.

Mgr. Lenka Foltýnová

V úterý 25. 3. se v tělocvičně naší 
základní školy uskutečnil další ročník 
soutěže ve skákání přes švihadlo ŠIKU-
LA CUP 2024/25. Během dopoledne se 
do soutěže zapojilo postupně 110 žáků 
prvního stupně. Všichni si prověřili svou 
fyzickou kondici a v limitovaném čase 
skákali co nejrychleji přes švihadlo. Ská-
kali nejprve samostatně, a potom ti starší 
ve dvojici přes jedno švihadlo. Jsme rádi, 
že těmto dětem není pohyb cizí a že do-
káží pro své tělo a zdraví něco udělat. 
Vždyť “VE ZDRAVÉM TĚLE, ZDRAVÝ 
DUCH!” Toto staré sokolské heslo stále 
platí a budeme rádi, když se při podob-
ných soutěžích setkáme s ještě více spor-
tovními nadšenci. Děkuji všem, kteří se 
na bezproblémovém průběhu soutěže po-
díleli, především žákům 5.A, kteří jsou již 
v pořádání soutěží téměř profíci a jejich 
tř. uč. Mgr. Kristýně Stravové a p. as. Kris-
týně Strašákové! Sportu zdar!

Mgr. Lenka Foltýnová
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Sótěž O MORKOVSKÓ MUŠKU 2025Žákovský parlament nezahálí

V úterý 29. 4. 2025 se ve sportovní hale v Morkovicích uskutečnil 
další ročník sótěže: O MORKOVSKÓ MUŠKU. Této dovednostní sou-
těže se zúčastnila většina žáků 1. stupně. Děti prokazovaly své spor-
tovní umění na pěti stanovištích: při hodu na branku, kopu na branku, 
hodu do koše z místa i s pohybem a střele fl orbalovou holí. Soutěžící 
se moc snažili, při některých stálo štěstí, některým naopak chyběla ta 
pověstná přesná "muška". Vyhrát mohou jen někteří, ale zúčastnit se 
mohli všichni. Děkujeme organizátorům – žákům 5. A i jejich tř. uč. K. 
Stravové a p. as. K. Strašákové. Nejen že ukazovali, jak pracovat s mí-
čem, počítali body na stanovištích, ale také celý průběh moderovali a 
vyhodnocovali. A v neposlední řadě si velký dík zaslouží tatínek - pan 
Marek Bubeníček a jeho syn Tobiáš Bubeníček, a to za parádní ozvuče-
ní a veselý hudební doprovod provázející celou akci. Proto moc, moc 
děkujeme nejen za tuto akci, ale i za všechny předcházející, které nám 
hudbou zpříjemnili. Tak zase za rok – PŘESNÉ MUŠCE A SPORTU 
ZDAR!

Mgr. Lenka Foltýnová

Na naší škole v rozmezí od října do března pod taktovkou žákovského 
parlamentu proběhlo několik vydařených akcí. A to halloween, barevný týden, 
Valentýn, pyžamový den, ponožkový den, brýlatý den. Nesmíme opomenout 
ani Den učitelů. Všem moc děkujeme za jakoukoliv pomoc. V pátek 21. 3. 
2025 jsme vyrazili do školy s každou ponožkou jinou. Podpořili jsme tak Svě-
tový den Downova syndromu a ukázali celému širému okolí, že odlišnost je 
NORMÁLNÍ. Do akce se zapojila většina tříd i zaměstnanců naší školy.

Lenka Oulehlová

DH MORKOVČANKA 

Začátkem roku 2025 jsme doprovodili Svíčkový bál v  Němči-
cích nad Hanou, Valentýnský bál v Pačlavicích a ostatkové maškarní 
průvody v  Pačlavicích a  Nevojicích. V  květnu jsme jako každý rok 
doprovodili hody na Dřínově. V nejbližší době nás čekají hody v Bez-

měrově a  hasičský výlet v  Pačlavicích. Fotky z  uplynulých akcí na-
jdete na našich facebookových a webových stránkách. Těšíme se na 
společná setkání.

kapelník Bc. Svatopluk Krejčí
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Základní umělecká škola

Jarní pohárové soutěže v Morkovicích
První květnový víkend patřil v Morkovicích opět hasičským soutě-

žím. Letos s malou organizační změnou. V sobotu 3. května se konal 11. 
ročník pohárové soutěže Šedesátky v Morkovicích, individuální závod 
pro mladé hasiče. V porovnání s loňským rokem byla účast závodníků 
o poznání menší, stále však bylo s kým porovnávat rychlost, um na pře-
kážkách a při práci s nářadím. Co nejlepší výsledek se snažili předvést 
opravdu všichni, vítěz však může být jen jeden. Hned čtyři prvenství si 
odváželi závodníci z SDH Drnovice, a to v kategorii smíšená I a II Tomáš 
Smutník a Petra Jandlová, za mladší dívky Lucie Vymazalová a mladší 
chlapce Matěj Vymazal. V kategorii starší dívky si pro zlatou medaili do-
běhla domácí Natálie Dobiášová a v kategorii starší chlapci David Duda 
z  Nětčic. Díky sponzorům, Městskému úřadu v  Morkovicích a  SDH 
Morkovice byly pro oceněné soutěžící připraveny krásné ceny, všichni 
závodníci si odváželi drobnost, sladkou odměnu a  samozřejmě cenné 
zkušenosti do dalších závodů.

O den později, v neděli 4. 5. malé závodníky vystřídali dospělí a in-
dividuální závod týmová disciplína – požární útok. Pohárová soutěž 
o  Putovní přilbu Josefa Vašiny bývá jednou z  prvních soutěží, která 
otvírá jarní sezónu. Po zimní přípravě a často v obměněném složení si 

ZUŠ Morkovice Absolventi hudebního oboru zleva Lucie Bayerová, Eliška Balážiová, 
Miroslav Pouč, Jiří Bjaček, Petr Kosinka, Jan Bjaček a František Lejsal

ZUŠ Morkovice Absolventi hudebního oboru zleva Michaela Smolinková, Kateřina 
Říčková, Dana Paola Nováková a Martin Polišenský
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Mladí hasiči a inovativní vzdělávání
V loňském roce jsme využili možnosti za-

pojit se do výzvy MŠMT a  EU - Operačního 
projektu JAN ÁMOS KOMENSKÝ – ŠAB-
LONY PRO NEFORMÁLNÍ VZDĚLÁVÁNÍ. 
Cílem tohoto programu je  podpořit rozvoj 
vzdělávacích aktivit v neformálním vzdělávání, 
a  to prostřednictvím podpory zavádění ino-
vativních metod do neformálního vzdělávání 
dětí a mládeže. S realizací a plněním jsme za-
čali již na letním táboře. Pestrý táborový pro-
gramu byl rozšířen o  další zajímavé aktivity. 
Táborníci si mohli např. vyzkoušet netradiční 
a  podivuhodné hry pana Šebesty, které sám 
vymýšlí a při jejich tvorbě používá rozmanitý 
a často odpadový materiál.  Relaxaci s využitím 
hudebních prvků si pro nás připravila Kateřina 
Prchalová, která s námi secvičila i hudebně po-
hybové pásmo na Rozsvěcení vánočního stro-
mečku. Při dalších připravených hrách  jsme 
posilovali spolupráci, společnou komunikaci 
a respekt. S pomocí robovčely jsme si upevnili 
naše hasičské vědomosti, nechyběla ani příro-
dovědná stezka a musíme říct, že u některých 
otázek jsme se opravdu zapotili. V  březnu 
nás navštívili lektoři z ČČK Kroměříž a my si 

prakticky vyzkoušeli základy první pomoci. 
Pomyslnou tečkou v prvním roce projektu byla 
návštěva Požární stanice v Morkovicích s pro-
hlídkou profesionálního vybavení a opravdu se 

nám tu líbilo. Už teď se těšíme na další „nové“ 
a zajímavé aktivity v druhém roce projektu. 

Mgr. Lenka Stojanová
vedoucí mládeže

přijelo svou formu na 12. ročník poměřit 10 týmů mužů, 8 družstev žen 
a  2 v  kategorii muži 35+. Nejlepšího času 16,19 sekund dosáhli muži 
ze Zahnašovic, mezi ženami s časem 16,62 prvenství patřilo SDH Dub 
na Moravě a v kategorii muži 35+ družstvu ze Zahnašovic. Samozřejmě 
nastoupila i domácí družstva – muži obsadili 8. místo, v ženské kategorii 
jsme měli dokonce zastoupení dvou družstev – ženy Morkovice získa-
li 6. místo a  družstvo Morkovice MB („maminy a  babička“) na svých 
premiérových závodech s krásným časem dosáhli na místo 7. Mužům 
35+ patřilo místo 2.  Ale sezona teprve začíná, tak spoustu skvělých časů 
a podařených pokusů!

Za fotografi e děkujeme Mgr. Pavlu Horákovi.
Mgr. Lenka Stojanová
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SAHARAMAN 2025

Vážení přátelé, chtěl bych se touto cestou 
podělit o své prožitky z cesty ne tak daleké jako 
náročné. Asi mne většina zná jako sportovce 
spojeného zejména se stolním tenisem a  tri-
atlonem a právě reportáže Petra Vabrouška ze 
světových triatlonů mne přivedla k  myšlence 
zúčastnit se jednoho z  nejtěžších triatlonů na 
světě, Ironmana na Sahaře v  malebném Al-
žírském městečku Taghit, který se koná dne 
13.2.2025.

Poslední léta mne provázely zdravotní 
problémy, poslední velký závod jsem absol-
voval v  roce 2019, přesto jsem se rozhodl, že 
na Saharu pojedu, musím. Je to TEN závod, 
Výzva, Motivace, Cíl. Je to něco velkého. Rád 
přijímám výzvy, a  chci na Saharu. Na celého 
Ironmana si netroufám, ale půlku chci dát, 
i tak je to náročných 113 km v saharské poušti. 
Od podzimu začala dřina, nikdy jsem neab-
solvoval zimní přípravu, a musím říct, že je to 
makačka. Plavání byla pohoda, dvakrát týdně 
do Vyškova, hodina kraulového plavání, běh 
také šel, běhat se dá za každého počasí, ale to 
kolo. Trenažér v garáži dávám tak na hodinu, 
max hodinu a půl, venku mám rekord 80 km 
v  mínus 5ti. Hnus. Začátkem ledna mne bo-
hužel začíná bolet levé stehno a vleče se to, ale 
hodně cvičím tak snad to přervu. TIK TAK ..... 
čas běží, ladím formu a je to tu: Sahara, Sahara.

LET: Odlet máme v  pondělí 10. února 
v  šest ráno z  Vídně, Honzík Bláha, Petr Va-
broušek a já. Po domluvě Petr zamlouvá hotel 
na letišti ve Vídni, kde jedeme v  neděli večer. 
Je to dobrý tah, ráno jsme v pohodě. Let Vídeň 
- Paříž, čekání, pak Paříž - Alžír. Na letišti v Al-
žíru hrůza, mraky policistů a  vojáků, mnoho 
kontrol a hodin čekání, to je na knihu. Po pár 
hodinách se dostáváme na vnitrostátní letiště 
a  letíme soukromým letadlem pro závodníky 
asi 1000 km do Becharu. Nasedáme do mik-
robusů a  jedeme dále asi 100 km do pouště. 
První jede policejní ozbrojený doprovod s ma-
jáky, pak naše mikrobusy a opět policejní auto 
– bezpečně se tedy cítím. Do hotelu v městeč-
ku Taghit přijíždíme asi ve 23:00 hodin, ještě 
máme i  večeři. Pokoje jsou po dvou, jsem na 
pokoji s  Honzou. Po půlnoci uléhám s  poci-
tem: a jsem tu, jsem na Sahaře.

Před závodem: 
Den první: Úterý:
Budíka máme na osmou, venku svítí slun-

ce, ale je poměrně zima, jdeme na snídani 
a  v  11 hodin je společná vyjížďka na kolech, 
je krásně, sluníčko již svítí naplno, 20 st.. Je-
deme se podívat k oáze, kde bude plavání, dále 
na kole a zpět do Taghitu. Příjemných 40 km. 
Oběd a odpoledne běh v písku. Je to zvláštní, 
běží se mi celkem dobře, nohy se moc neboří, 
ale jak bude rozbitá trať v závodě, bude to těžší. 

Den druhý: Středa:
Na jedenáctou je naplánován nácvik plavá-

ní. Na místo jedeme autobusem asi 17 km. Je 
to krásná voda. Vloni zde byla jen poušť, ale 
po podzimních záplavách zde vzniklo přírodní 
jezero, cca 600 x 50 m s krásnou čistou vodou. 
Jo a malá nepodstatná věc, voda má necelých 
13 st. Oblékám neopren, neoprenové ponožky, 
rukavice, kuklu a jdu do vody. Studí, ale po cca 
300 m si zvykám a dávám si kilometr, pak jdu 
ven. Odpoledne jdeme na Saharu, na dunu na-
proti hotelu a z vrcholu vidím jen duny, písečné 
převisy, písek Sahary, slunce, Taghit. Jdeme na 
večeři a  odpočívám. Něco před půlnocí usí-
nám.

ZÁVOD:  Čtvrtek 13.2.2025
Po nevalném spánku (kdo by také v poho-

dě spal) vstávám v 5:00 hodin, pomalu na sní-
dani, dobaluji věci, snad stokrát vše přemítám, 
plavání - kolo - běh. Před šestou odnáším věci 
před hotel, kde naloží kola a jedou k depu pro 
plavání a věci do depa po kole na běh. Odjíž-
díme v 6:45. Je tma a zima. K oáze přijíždíme 
kolem 7:15 hodin a čekáme v autobuse, stále je 
tma  a  zima. Jdu ven z  autobusu, hledám své 
kolo, už je ve stojanu, skládám věci a svlékám 
se do plavek. Je to v pohodě, stojím na Sahaře, 
v  podstatě nahý, venku je cca 7 stupňů, voda 
má 13 stupňů a všichni se  těší, zejména kluci  
z Holandska, ti si jen zpívají. Pomalu oblékám 
neopren a doplňky. Jde do tuhého. Je 08:00 ho-
din. A ....START....

Plavání: 
Čeká mne 1,9 km v krásné průzračné vodě, 

stále 13st. "teplé". Začátek je pomalý, je nás 45, 
nějaké strknutí, snad dva kopance, ale po pár 
desítkách metrů se to dá,  s přibývajícími me-

try jsem skoro sám, zvykám si i na chlad vody 
a v podstatě si plavání užívám. Poslední otočka 
u bójky, ještě sto metrů a ven z vody. Jak jsem 
předpokládal, tělo teplotně v pohodě, ruce tep-
lé, nohy od kotníků dolů zmrzlé. Plavání v čase 
49 minut, i s depem hodina. No nic moc, spíše 
hrůza, ale jsem v pohodě. Po plavání jsem na 
29 místě.

Cyklistika:
Dělám chybu a to, že si na plavání nechá-

vám kompresní podkolenky. Všechna studená 
voda mi stéká do již tak studených chodidel 
a trpím tak chladem dalších 50 km. K dresu si 
dávám návleky na ruce a šustku. Je mi příjem-
ně, dobrý tah. Rozjíždím se, nastavuji si tempo 
kolem 30 km/h a  kochám se krajinou. Po 20 
km musím zastavit, chlad se projevuje, rychle 
vyčůrat, bundu dávám do kapsy u dresu a šla-
pu. Trať je krásná, vlnitá, jedou se tři otočky 
a po 60 km se jede zpět na Taghit. Zase musím, 
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z rukou sundávám návleky, již je dost teplo a za 
Taghitem projíždím kolem depa a  mířím ne-
konečnou rovinou do pouště. Táhne mne levé 
stehno, tak tempo až tak nehrotím a jedu podle 
těla, dále po otevřené pláni, fouká, ale snažím 
se držet tak 28 km/h. Konečně otočka a  zpět 
k Taghitu a do depa. Již se jede mírně po větru 
a snažím se šetřit nohy na běh. Nakonec se ne-
jede 90 km, ale tachometr mi ukazuje necelých 
99 km. Kolo dávám za 3:33 jako 24tý v průmě-
ru 28 km/h. Fyzicky jsem v pohodě.

Běh:
Tak a  je to tady, hola hola, písek volá. Po 

kole vybíhám celkem svižně, běh je po asfaltu, 
cesta se vlní, první dva kilometry mám kolem 
5 min/km, pak přichází stoupání k hotelu, se-
běh k občerstvovačce a ...písek. Je to stále mír-
ně do kopce, sem tam rovinka. Řídím se radou 
"nebojuj se saharským pískem, nevyhraješ". 
Tak tedy jdu, běžím. Vedou mne praporky 

mezi dunami a už vidím otočku, je to prapo-
rek v  dáli na asi 70 m vysoké duně. Oklikou 
po převisu docházím k praporku a strmě dolů 
a  k  cestě. Takže první okruh mám za sebou, 
4 km asfalt, 3 km v písku a  sluníčko již peče. 
Druhý okruh se mi běží lehce. Asi od 10 km 
se honím s  jedním domácím borcem. A  je tu 
fi nále, naposled vbíhám do písku a čekají mne 
poslední tři kilometry. Před otočkou se mi sou-
peř vzdaluje a má tak 400 m k dobru. Nevadí, 
za mnou nikdo není, tak si vychutnám doběh 
do cíle. Běžím si své tempo a najednou za du-
nou borec přede mnou. Tak ho předbíhám 
a  to jsem ho asi naštval. Funění a  sprint, tak 
se jen v duchu směji a daruji mu doběh přede 
mnou, jedno místo oželím. A  je to tu. Cílová 
brána a já zdolávám Saharu. Nene, to bych byl 
drzý, to mne jen Sahara nechala přežít. Doká-
zal jsem to a  jsem Saharaman. Běh dokončuji 
v čase 2:36:10 hod. v tempu 7:28 min/km, který 

je 11tý nejlepší a celkově tak dokončuji na 19. 
místě ze 45 triatletů v čase 7:11:51 hodin.

Pokud bych shrnul závod: plavání jsem měl 
horší než jsem myslel, ale co se dá dělat, asi to 
lepší nebude. Kolo, nešťastné kolo. Cítím se tak 
dobře, ale moc rychle nejedu. Vždy jsem neměl 
rád běh a teď je to mé nej. Byly rezervy, ale jsem 
spokojen. Co se týká stravy, tak jsem závod od-
jel na 7 gelech a jednom banánu + pití, na kole 
litr a půl iontu, na běhu cola a voda. Myslím, že 
formu jsem vyladil slušně.

Saharaman
není jen závod, je to výzva, je to zážitek. 

Na Saharamana musíš být připraven a  každý, 
kdo dokončí, je vítěz.  Saharaman je událost 
světového formátu a  všechna čest pořadate-
lům, zejména Adamovi a Kubovi Atarziovým. 
Jestli zdravíčko dovolí, bude mít tento příběh 
pokračování.

Pavel Mich

KČT Morkovice - Morkovské véšlap 26. 4. 2025

36. ročník „Morkovského véšlapu“ se vydařil. Páteční déšť vše roz-
máčel a rozbahnil, ale sobotní ranní sluníčko vše napravilo, a tak se 393 
registrovaných účastníků vydalo jarní přírodou. 

Pěší:   
  7 km  = 211    
12 km =   92
20 km =   41
25 km =   34
35 km =     4
50 km  =     9 
cyklo  =     2   
celkový počet = 393

Konání pochodu umožnil podnik Lesy České republiky, s. p.
Poděkování patří:

• manželům Řezníčkovým na kontrole u Strašné
• pohádkovým postavičkám v civilu: Balážiová Eliška, Bayerová 

Lucie, Blešová Karolína, Dostálová Jana, Foltýnová Leona, Ju-
řenová Isabela, Kapounková Ema, Kroutilík Tobiáš, Kroutilíko-
vá Vladimíra, Křůmalová Zuzana, Přecechtěl Petr

• všem členům KČT za aktivní účast a organizaci
• T. J. Sokol Morkovice za poskytnutí zázemí pro konání této 

akce
Budeme se na vás těšit příští rok poslední dubnovou sobotu.
S turistickým pozdravem „zdrávi došli“ výbor KČT Morkovice
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KČT Morkovice Vizovice

Canisterapie, chlupaté pohlazení na duši

V sobotu 12. 4. 2025 jsme navštívili měs-
to Vizovice. Aute jsme jeli do Kroměříže, dále 
pokračovali vlakem. Jako první vedla naše 
vycházka do Tjiwara muzea. Jde o  muzeum 
mizející africké kultury. Řadí se k největším 
sbírkám afrického umění v Evropě. Muzeum 
otevřel cestovatel, fotograf a potápěč Richard 
Jaroněk. Všechny artefakty shromáždil po-
stupně ze svých cest po Africe, kam jezdí 

již 25 let. Obdivovali jsme, co všechno je na 
tomto kontinentu běžné, jaké zvyky a tradice 
kmeny a národy střední Afriky měly a mají. 

Po prohlídce muzea jsme se vydali do 
Arboreta, nově otevřeného před rokem. Jde 
o  park, sloužící k  odpočinku a  ke vzdělává-
ní. Kromě okrasných stromů a keřů jsme zde 
zhlédli altán, pergolu, amfiteátr a  ohniště. 
Dále jsme navštívili zámek. Je v něm k vidě-

ní nábytek ve stylu baroka, rokoka a empíru, 
dále množství porcelánu. Nejvíce nás zaujalo 
asi 350 obrazů světových malířů. 

Po prohlídce zámku a malém občerstve-
ní jsme jeli zpět vlakem do Kroměříže a auty 
domů. Akce proběhla v příjemné atmosféře. 
Vrátili jsme se dobře naladěni a spokojeni.

Za KČT Morkovice Vlasta Bayerová

Canisterapie je léčebná terapie, při které se využívá pozitivního 
kontaktu se psem pro zlepšení psychického a  fyzického stavu člověka. 
Canisterapie je vhodná pro všechny věkové kategorie – děti, dospělé i se-
niory a také pro osoby se speciálními potřebami, s postižením, nebo pro 
psychiatrické klienty. Tato terapie se uplatňuje ve výchově a vzdělávání, 
využívá se ke zklidnění, soustředění a koncentraci, ale také k aktivizaci 
myšlení, paměti a komunikaci. S využitím různých her a pomůcek pro-
cvičuje jemnou i hrubou motoriku. Pes navíc uspokojuje potřebu těles-
ného kontaktu a citové potřeby dětí i dospělých.

Canisterapii se věnuji od roku 1998. Jako učitelka mateřské školy 
jsem začala působit ve Speciální mateřské škole v  Uherském Hradišti 
a v Mateřské škole v Polešovicích. Postupně jsem začala navštěvovat ma-
teřské školy a základní školy ve Zlínském kraji a pravidelně také Domov 
pro osoby se zdravotním postižením na Velehradě. 

V  současné době náš canisterapeutický tým pravidelně dojíždí do 
Domova pro seniory v  Koryčanech a  na setkání s  dětmi do dětského 
koutku v Uherském Hradišti. Účastníme se různých akcí pro děti, dět-
ských dnů apod. 

Pokud máte zájem dozvědět se víc, neváhejte mě kontaktovat. 
Veronika Stratilová
facebook: Canisterapie pro děti v Uherském Hradišti
E-mail: camdendog@seznam.cz 
Tel.: 733 618 208
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Velikonoční jarmark

Sokolská kapka krve
– T.J. Sokol Morkovice

Sokol Morkovice uctil památku 
výsadkářů ze skupiny CLAY–EVA

Na zelený čtvrtek 17. dubna se Sokolov-
na v  Morkovicích proměnila v  jarní tržiště 
plné vůní, barev a  radostného dění – konal 
se zde velikonoční řemeslný jarmark, který 
společně uspořádaly MAS Hříběcí hory a TJ. 
Sokol Morkovice. Cílem bylo propojit míst-
ní komunitu, dát příležitost šikovným tvůr-
cům a  producentům představit svou práci 
a vytvořit příjemné odpoledne pro všechny. 
V  pestré nabídce stánků nechyběly ručně 
vyráběné dekorace, oblečení, šperky, domá-
cí med, regionální ovocná vína ani poctivé 
dobroty k  zakousnutí. Zelené pivo na čepu 

potěšilo nejednoho dospělého, zatímco děti 
si s  nadšením vyzkoušely tvořivé dílničky, 
malování na obličej nebo plnily úkoly na 
stanovišti Mysliveckého spolku Roštín. Vel-
ký zájem vzbudila také ukázka místního ky-
nologického spolku. Celý prostor sokolovny 
krásně vyzdobili žáci školní družiny, kterým 
patří velké poděkování. Akce se vydařila 
nejen díky jarnímu počasí, ale hlavně díky 
skvělým lidem, kteří se zapojili, pomohli 
nebo přišli podpořit místní tvůrce. Děkuje-
me všem za účast a  těšíme se na další spo-
lečná setkání!

Ve středu 14. května 2025 se členové T.J. Sokol Morkovice zapojili do 
darování krve v rámci akce Sokolská kapka krve. Svým činem podpoři-
li myšlenku pomoci druhým i  sokolské hodnoty solidarity a zdravého 
života.

Děkujeme všem, kdo darovali!

V sobotu 12. dubna se členové Sokola Morkovice zúčastnili pietní-
ho aktu u památníku výsadkářů skupiny CLAY–EVA, kteří za 2. světové 
války sehráli klíčovou roli v  odboji proti nacismu. Společně s  dalšími 
účastníky jsme uctili jejich odvahu a obětavost položením květin a mi-
nutou ticha.

Po skončení pietního aktu se naši členové zapojili do nočního po-
chodu, jenž vedl krajinou, kde parašutisté působili. Pochod symbolicky 
připomněl nejen jejich hrdinské činy, ale také těžké podmínky, ve kte-
rých tehdy operovali.

Jsme hrdí, že jsme mohli být součástí této vzpomínky a připome-
nout si hodnoty, které Sokol i  naši předkové vždy ctili – odvahu, čest 
a lásku k vlasti.
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Zálesácký závod zdatnosti u rybníka Švábka

Stavění máje na sokolské zahradě

V sobotu 10. května 2025 uspořádal Sokol 
Morkovice s  pověřením župy Hanácké Zále-
sácký závod zdatnosti. Zázemí závodu bylo 
situováno u  Pornického rybníku Švábka, kde 
panovalo příznivé počasí, které celé akci přálo.

Přestože se letos závodu nezúčastnily děti 
z našeho oddílu, byla účast velmi pěkná – při-
hlásilo se 24 závodníků rozdělených do osmi 
tříčlenných hlídek. Vítězství si odnesla hlídka 
ze Sokola Holešov.

Velké poděkování patří starostovi obce Pa-
člavice za poskytnutí zázemí u rybníka, které vý-
znamně přispělo k hladkému průběhu celé akce.

Děkujeme také všem pořadatelům a  zá-
vodníkům za nasazení a sportovního ducha.

V sobotu 26. dubna 2025 proběhlo na sokolské zahradě tradiční sta-
vění máje. Za krásného počasí společně členové, rodiny i přátelé posta-
vili ozdobenou májku.

O výzdobu se postaraly šikovné sestry, děti pomáhaly se stužkami 
a všichni si užili příjemné odpoledne plné tradic. Děkujeme všem, kdo 
se zapojili!

Sokolská stráž z Morkovic uctila památku padlých

Dne 6. května 2025 se příslušníci sokolské 
stráže ze Sokola Morkovice zúčastnili pietní-
ho aktu u  příležitosti 80. výročí konce druhé 
světové války. První část vzpomínky proběhla 

v obci Tetětice, hlavní část následně v Počeni-
cích.

Celá akce se nesla v duchu úcty a vděčnosti 
těm, kteří položili své životy za naši svobodu. 

Pietního aktu se kromě sokolů zúčastnili také 
vojáci v historických uniformách, kteří celému 
setkání dodali důstojnou atmosféru. Děkujeme 
všem, kteří přišli uctít památku.
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JARO V SOKOLE

S příchodem jara ožívají nejen parky a zahrady, ale i sokolovny po 
celé republice. Slunce nás láká ven, tělo si žádá pohyb a společně stráve-
ný čas. V Sokole vítáme toto roční období s otevřenou náručí – novou 
energií, programy a akcemi pro děti i dospělé.

První naše akce byla brigáda na sokolovně
Brigáda na sokolovně – 12. 4. 2025
V sobotu 12. dubna 2025 se v naší sokolovně uskutečnila jarní bri-

gáda, během které se sešli členové i přátelé našeho spolku, aby společně 
zvelebili areál před nadcházející sezonou.

Během odpoledne jsme zvládli uklidit zahradu, vnitřní prostory 
i  sklepy. Díky skvělé spolupráci všech zúčastněných šla práce od ruky 
a panovala výborná nálada.

Velké poděkování patří všem, kdo si našli čas a přiložili ruku k dílu. 
Vaše pomoc je pro chod naší sokolské jednoty neocenitelná!

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, kte-
ří se účastní našich akcí a podporují nás – ať už 
jsou to naši členové, nebo široká veřejnost. Vaše 
přízeň, pomoc a nadšení jsou pro nás velkou mo-
tivací a potvrzením, že naše činnost má smysl.

Těšíme se na další společné akce a chvíle, které 
nás spojují. Nazdar!

Za výbor Jednoty
Stanislav Pektor

Starosta T.J. Sokol Morkovice
Jaroslav Bucha

Místostarosta T.J. Sokol Morkovice
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